
 

Sinteza ședinței comune a Comisiilor de Lucru A.T.O.P. – 27 iulie 2023 

 

ORDINEA DE ZI: 

I. Informare privind stadiul realizării principalelor obiective stabilite la nivelul Inspectoratul de Poliţie 

Judeţean Bacău, în semestrul I din anul 2023  

 

Prezintă: ▪ dl. comisar șef de poliție Emil VOICU, împuternicit adjunct al șefului Inspectoratului de 

Poliție Județean Bacău 

 

II. Informare cu privire la activitățile desfășurate pentru executarea în sistem integrat a misiunii de asigurare a 

ordinii publice cu ocazia festivalului de muzică Young Island - New Dimension, ediția a III-a, din 

municipiul Bacău, în perioada 21 - 23.07.2023  

 

Prezintă: ▪ dl. lt. col. Adrian Constantin MĂTĂSARU, adjunct al comandantului Grupării de Jandarmi 

Mobile “Alexandru cel Bun” Bacău 

 

III.  Diverse 

 

DEZBATERI: 

I. Deoarece din motive obiective, dl.comisar șef de poliție Emil Voicu nu a reușit a da curs invitației, 

materialul propus spre prezentare a fost susținut de dl.comisar șef de poliție Adrian Tuluc. 

Obiectivele principale urmărite de I.P.J. Bacău în baza Programului de Guvernare și Strategiei 

Naționale de Ordine și Siguranță Publică, corelate cu necesitățile locale, în concordanță cu atribuțiile și 

misiunile încredințate de lege, vizează următoarele aspecte: 

 

1. Creșterea gradului de siguranță și protecție a cetățeanului; 

2. Consolidarea Sistemului Național Integrat pentru Situații de Urgență; 

3. Creșterea siguranței rutiere prin aplicarea mecanismelor de prevenire și măsuri de prevenire a 

eludării legislației rutiere. 



 

Pornind de la aceste obiective, întregul efort s-a concentrat pe activitățile specifice, de prevenție 

urmărire, instrumentare și diminuare a stării infracționale sub toate aspectele la nivelul județului Bacău. 

În acest context, se poate remarca faptul că indicii de infracționalitate pe toate palierele au scăzut, dacă 

ne raportăm la situațiile din anii precedenți. În schimb, se remarcă o ușoară creștere a infracționalității 

economice. 

Din păcate, în cursul nopții de 20/21 iulie, a fost înregistrat și un caz de jaf prin amenințare cu arma, 

autorul fiind prins în scurt timp, el fiind recent condamnat definitiv de către Curtea de Apel din 

Suceava la o sentință privativă de libertate pentru furt calificat. Deoarece foarte multe infracțiuni s-au 

extins și în mediul rural, în cel mai scurt timp vor fi operaționalizate la secțiile de poliție rurală, 

structuri de patrulare formate din 20 – 25 de agenți de poliție, care vor asigura ordinea și siguranța 

publică 24 din 24 de ore. Concomitent, continuă preocuparea la nivelul conducerii Poliției Române de 

asigurare a resursei umane, prin încadrarea posturilor vacante. 

 

Reprezentantul societății civile, domnul Ștefan Umbrărescu a apreciat activitatea și efortul depus la 

nivelul județului pentru asigurarea unui climat de siguranță, chiar și în condițiile unui personal 

deficitar, dar mai sunt unele aspecte la care trebuie acordată o mai mare atenție. Resursa umană! Din 

păcate, la nivelul conducerii Ministerului de Interne, nu se simte nevoia de adaptare a strategiilor de 

recrutare și selecționare a candidaților, fie pentru școlarizare, fie pentru încadrare din sursă externă, la 

realitățile cotidiene. Procedurile de admitere sunt învechite, aceleași de ani de zile și nu prevăd printre 



altele condiții sau abilități atât de necesare muncii de poliție. Adică, empatie, curaj, abnegație și cel mai 

important, capacitate de reacție în situații limită. 

 

Reprezentantul societății civile –  Gabriel Bălan  și-a exprimat în intervenția avută, serioase îndoieli în 

legătură cu înființarea acelor structuri de patrulare în cadrul secțiilor de poliție rurală, formate din 20 – 

25 de agenți, în condițiile în care, din cauza preconizatelor schimbări legislative, atractabilitatea de 

accedere în această profesie a scăzut în rândul tinerilor, în mod evident. Dovadă este faptul că la 

ultimele sesiuni de admitere în cadrul Școlilor de Agenți de Poliție din întreaga țară, s-a înregistrat o 

concurență de doar 0,7 candidați/loc, fiind cea mai scăzută din ultimii 20 de ani. Mai mult decât atât și 

calitatea umană și profesională a celor ce aplică pentru sistemul de încadrare din sursă externă, este 

mult diminuat, majoritatea tinerilor cu pregătire și abilități speciale, preferând angajarea în alte 

instituții de forță ale statului român. Altfel spus, se pare că Poliția va fi pusă în dificila situație de a 

lucra cu cine se găsește și nu cu cine se dorește, situație cu efect negativ asupra noastră, a tuturor. 

”Sper ca măcar acum, în al doisprezecelea ceas, cineva, acolo sus, da sus de tot, să realizeze că 

modificarea L.223/2015 este mai mult decât necesară, în sensul că ea trebuie să încurajeze 

rămânerea în sistem și nu facilitarea părăsirii acestuia la vârsta apogeului pregătirii 

profesionale, așa cum se întâmplă în prezent.” – a încheiat intervenția, dl. Gabriel Bălan. 

II. Ca și în cazul dezbaterilor de la punctul I. dl. lt. col. Adrian Constantin Mătăsaru fiind în 

imposibilitatea de a participa la ședință, materialul întocmit cu privire la activitățile desfășurate pentru 

executarea în sistem integrat a misiunii de asigurare a ordinii publice cu ocazia festivalului de muzică 

Young Island - New Dimension, a fost supus dezbaterii de dl.col. Eusebiu Bârnat.  

Pe tot parcursul derulării evenimentelor organizate la cele trei scene amplasate la Insula de Agrement, 

activitatea de prevenție a constituit pilonul de bază al întregului efort de supraveghere și asigurare a 

unui climat de siguranță și ordine. Astfel, au fost constituite echipe de DIALOG, pentru comunicarea 

directă cu participanții. Ca urmare a acțiunilor unitare realizate în strânsă colaborare cu efectivele 

poliției naționale și locale, nu au fost înregistrate cazuri de comercializare sau consum de substanțe 

interzise și nici acțiuni de tulburare a liniștii și ordinii publice. Un rol determinat l-au avut echipajele 

canine, prezența jandarmilor blănoși descurajându-i  pe cei ce ar fi avut intenții dubioase,  dar a adus 

încântare în rândul tinerilor veniți pentru socializare și distracție. 

Pe parcursul festivalului s-au înregistrat doar 4 apeluri la numărul unic de urgență 112, din care doar 

două vizau poluarea sonoră din zonă, drept pentru care s-au luat măsuri administrative de sancționare 

pecuniară a organizatorilor. 



 
III. Reprezentantul societății civile, dl. Sorin Umbrărescu a solicitat lămuriri Inspectorului Șef I.S.U.J. 

Bacău – col. Ovidiu Cărășel, referitoare la modul de executare a controalelor tematice efectuate de 

inspectorii I.S.U. la agenții economici.  

Solicitarea are la bază, vizita unei asemenea echipe la ferma pe care o administrează, dar negăsindu-l la 

sediu, au inițiat controlul la alt obiectiv apropiat, acordând și amenzi în acest sens. De aici și 

suspiciunea unor controale la nimereală, ce ridică semne de întrebare privind planul de prevenție, în 

sensul că ”noi controlăm pe cine găsim”. 

Dl.col. Ovidiu Cărășel a respins asemenea interpretări, dar la prima ședință va aduce lămuririle 

necesare, problemelor ridicate de dl. Umbrărescu. 

 

 

Președintele A.T.O.P. Bacău 

                                           Consilier județean 

                                                                            Vasile Isvoran 

 


